
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 22. maj 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

B 64
Forslag til folketingsbeslutning om oprettelse af en statslig jordfond.
Af Søren Egge Rasmussen (EL) m.fl.

Spørgsmål 3
Under 1. behandlingen af B 64 (oprettelse af en statslig jordfond) nævnte ministeren, 
at forslaget ”vil lægge beslag på en uforholdsmæssig stor del af statens finanser. Der 
omsættes årligt landbrugsjord for i omegnen af 20 mia. kr. Hvis man eksempelvis skulle 
opkøbe bare de 5 pct., ville det så svare til et finansieringsbehov på 1 mia. kr.” Vil 
ministeren redegøre for, hvad omkostningerne ville være, hvis man lavede en model 
ligesom Danmarks Grønne Investeringsfond, og man finansierede modellen via grønne 
obligationer, som f.eks. pensionskasser kunne købe?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på soren.egge.rasmussen@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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